

NordArt 2014

www.nordart.de



Milijana Istijanović

Montenegro/Montenegro

Geboren 1982. Abschluss in der Bildhauerklassse der Kunstfakultät in Cetinje, Universität Montenegro, wo sie auch ihren Masterabschluss erwarb. Ihre Interessensgebiete sind universelle Themen und persönliche Fragen. Mit ihren Arbeiten greift sie in den Raum hinein: Wandreliefs, Fotoinstallationen, Objekte und Zeichnungen. Sie war bei vielen internationalen Ausstellungen und Projekten in Montenegro und im Ausland beteiligt. Sie hatte mehrere Einzelausstellungen in Slowenien, Österreich, Serbien und Montenegro und hat in verschiedenen internationalen Galerien, Museen, bei Festivals und Biennalen ausgestellt. Sie erhielt mehrere Kunstpreise und Stipendien: Jahrespreis für Skulptur – Kunstfakultät Cetinje, Universität Montenegro; 44. Wintersalon für zeitgenössische Kunst, Herceg Novi, Montenegro (1. Preis). Als "Artist in Resident" war sie bei mehreren Kunstorganisation in Österreich (Wien, Krems, Salzburg und Graz) und Slowenien (Maribor) zu Gast. <http://milijanaistijanovic.wordpress.com>

Born 1982. Graduated from Faculty of Fine Arts in Cetinje, University of Montenegro, department of sculpture, where she also earned the master degree. Her areas of interest are universal themes as well as personal issues. Her works consist of spatial intervention, hollow reliefs on walls, photo installations, objects and drawings. She took part in many international exhibitions and projects in Montenegro and abroad. She had several solo shows in Slovenia, Austria, Serbia and in Montenegro and has exhibited in various international galleries, museums, festivals and biennials. She received several art prizes and grants: Annual award for sculpture – Faculty of Fine Arts Cetinje, University of Montenegro; 44th Winter Salon of Contemporary Art, Herceg Novi, Montenegro (first award). She has been artist in residence in several art organisation in Austria (Vienna, Krems, Salzburg and Graz) and Maribor in Slovenia. <http://milijanaistijanovic.wordpress.com>



Aus der Serie: *Vorrübergehend für immer*, 2013, Raumintervention, Fotografie, 100x150 cm
From the series: *Temporary forever*, 2013, spatial intervention, photography, 100x150 cm